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Szóbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7 . cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyű lésről szóló 2012. évi
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli kérdést kívánok benyújtani az Ember i
Erőforrások Minisztériumát vezet ő miniszterhez

„Miért fontosabbak Önöknek a stadionok, mint a fiatalok lakhatása? ”

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ szóban várom !

Tisztelt Miniszter Úr !

Már évek óta megfigyelhet ő egy robbanásszerű árnövekedés az albérletek terén, egyes vidéki

városokban másfélszeresére, a fővárosban meg kétszeresére nőttek az elmúlt években az

albérletárak . A legfrissebb ingatlanelemzésekből kiderül, hogy idén az első három hónapban a

fővárosban a lakások átlagos havi bérleti díja valamivel több mint 122 ezer forint . Ezek az árak

megfizethetetlenek a fiataloknak .

A kérdés azért is súlyos, mert a továbbtanulásnak egyik feltétele a lakhatás, amely sok esetbe n

a megfizethetetlen albérletárak miatt gyakorlatilag elérhetetlen az önálló keresettel ne m

rendelkező fiatalok számára. Így olyan igazságtalan helyzet áll elő, hogy a tehetséges és

szorgalmas fiatalok az anyagi korlátozottságuk miatt sokszor elesnek a továbbtanulá s

lehetőségétől, mert adott esetben nem vették fel őket a kollégiumba, a drága albérletet pedi g

képtelenek megfizetni . Gondoljunk bele, honnan lenne egy hallgatónak alsóhangon 70.000



forintja, hogy egy szobát fizessen, miközben az egyéb kiadásokról még nem is beszéltünk! D e

olyan is előfordul, hogy kénytelenek a nappali tanulást követően éjszakába nyúlóan dolgozni ,

hogy ki tudják fizetni az albérletüket . Sokan pedig már nem is jelentkeznek egyetemre, mer t

ilyen körülmények között a lehetőségük mellett még a kedvük is elmegy az egésztől .

Tisztelt Miniszter Úr !

Mindez csak erősíti a kivándorlási tendenciát, még akkor is, ha Önök homokba dugják a fejüket .

Sajnos kijelenthető , hogy Önök a fiatalok helyett a stadionok pártján állnak : 2010 és 2020

között legalább 360 milliárd forint közpénzt szórnak el a miniszterelnök hóbortjára . S mit tettek,

mennyit költöttek a fiatalok ideiglenes lakhatásának elérése érdekében? Költői a kérdés, d e

annál súlyosabb . Pedig lenne bőven lehetőség — akár nemzetközi példákat szem előtt tartva — a

probléma megoldására, és hogy a kormány végre segítsen a fiataloknak . Például hatalmas

mértékben vannak olyan üresen álló lakások, amelyek kihasználatlanok, és amelyek j ó

lehetőségként szolgálhatnának a fiatalok és a hallgatók számára kedvezményes lakhatá s

céljából . Miért nem vonják be ezeket, miközben ezt más országokban is meg tudják tenni? D e

egy másik követhet ő út lehetne a németországi minta is, ahol szabadpiaci országként a z

albérletek árának maximalizálását vezették be . Berlin albérletpiacán törvényi szabályozással

példátlan módon plafont húztak, éppen a hasonló jellegű árrobbanásra válaszul .

Tisztelt Miniszter Úr !

Miért a standionokra költenek százmilliárdokat a fiatalok ideiglenes, átmeneti lakhatás a

helyett? Milyen érdemi lépéseket terveznek annak érdekében, hogy a fiatalok számár a

elérhetővé váljon az ideiglenes lakhatás ?

Várom érdemi válaszát !

Budapest, 2018. június 6 .
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